

# RULES FOR THE WORLD CHAMPIONSHIP

## RÈGLEMENT POUR LES CHAMPIONNATS DU MONDE

• Protests will be handled in accordance with EAHSC Rules for Disciplinary Committees.  
All horses must have received their equine influenza vaccinations in accordance to the regulations as described in the BLUE BOOK 2022, IV. Addendum. (Please be aware of new requirements that the last booster has to be given between 6 months +21 days to 7 days before arrival at the showground!)

All horses older 1 year needs to be tested for Equine infectious anemia (Coggins test). Test can't be older than 12 months!

All horses from EU countries must be accompanied with the Health Attestation, in accordance with EU regulations no.2009/156/ES. Horses from the third countries must be accompanied with the HEALTH CERTIFICATE for the temporary admission into the European Union of registered horses for a period of less than 90 days in accordance with Decision 2004/211/EC.

- In accordance with the regulations applied in France in terms of animal protection.
- Plastics bags will not be allowed in the ring.
- Lead ropes should not exceed 3 m long. \*
- Whips should not exceed 1m 20 long

The four horses from each qualifying section - 8 horses - will be selected to compete in their respective championships. The horses with the 9th and 10th highest scores will also be selected for the championship.

1. Each judge nominates his choice for gold silver and bronze medals together at the same time using points.

Points will be given to the nominated horses as follows:

- A horse nominated by a judge for Gold Medal will receive 4 points
- A horse nominated by a judge for Silver Medal will receive 2 points
- A horse nominated by a judge for Bronze Medal will receive 1 point

The Gold Medal will be awarded to the horse with the most votes for Gold Medal Champion. In case of an equal amount of vote for Gold Medal Champion, the Gold Medal will be awarded to the horse with the highest number of championships points.

From the remaining horses:

**The Silver Medal** will be awarded to the horse with the highest number of championship points.

**The Bronze Medal** will be awarded to the horse with the 2nd highest number of championship points.

In the case of a tie, the Rules for Ties in championships will be followed. The judges will not discuss the horses.

2. A fourth horse will be selected, which will become the Bronze medal winner should one of the three medal winners be disqualified. If this exhibit is not apparent from the voting papers, the judges will be asked to nominate one. This horse will not be announced. In the event that two or more of the medal winners are disqualified, no further substitution will be made.

3. If a horse placed first in its class is not able to take part in the Championship, the horse placed second in the class will move forward and be judged with the other horses placed first. Should a horse placed first be sent out of the ring by the judges or taken out by the handler for any reason, it will be deemed to have taken part in the championship and, therefore, the second placed horse will not be judged with the other first placed horses.

Substitutions for absent first-placed or second-placed horses by third-placed or lower-ranked horses will not be permitted.

4. All horses that qualify for their respective Championships must take part in the Championship. Unless a certificate from the DC veterinarian is produced, failure to compete will disqualify the horse from the show, with its record of score and class placing being deleted and the horse being disqualified from showing for the period of one year as from the date of the show. In the event of a disqualification, horses placed behind the disqualified horse will move up a place in the class but third or lower placed horses will not be entitled to enter the Championship.

5. All horses that are awarded a medal in their respective Championships must take part in the Championship prizegiving ceremony.  
Unless the DC decides otherwise in which case any representative of the horse may accept the medal without the horse being present, absence of the horse or any representative to appear in the prizegiving ceremony will disqualify the horse from the show with its record of score in the class and championship placing being deleted.

• Tous les chevaux doivent avoir reçu leurs vaccins contre la grippe équine conformément aux règlements décrits dans le Blue Book 2022, IV. Addendum. (Le dernier rappel doit être administré entre 6 mois +21 jours à 7 jours avant l'arrivée sur le terrain de concours !)

Tous les chevaux âgés d'un an doivent être testés pour l'anémie infectieuse équine (test de Coggins). Le test ne peut pas être antérieur à 12 mois !

Tous les chevaux des pays de l'UE doivent être accompagnés de l'attestation de santé, conformément au règlement de l'UE n° 2009/156/ES. Les chevaux des pays tiers doivent être accompagnés de l'attestation de santé pour l'admission temporaire dans l'Union européenne de chevaux enregistrés pour une période de moins de 90 jours, conformément à la décision 2004/211/CE.

- Conformément à la réglementation appliquée en France en matière de protection animale
- Les sacs en plastique ne seront pas autorisés sur le ring
- Les sticks ne doivent pas dépasser 1 m 20 de long
- Les longes ne peuvent excéder 3 m de long.

Les quatre chevaux de chaque section qualificative -soit 8 chevaux- seront sélectionnés pour participer dans leur championnat respectif. Les chevaux ayant obtenu les 9<sup>ème</sup> et 10<sup>ème</sup> plus hautes notes seront également sélectionnés pour le championnat.

1. Chaque juge nominera en même temps son choix et en utilisant le même barème, le cheval qui obtiendra les médailles d'or, argent et bronze.

- Un cheval cité Champion Médaille d'Or par un juge obtient 4 points.
- Un cheval cité Champion Médaille d'Argent par un juge obtient 2 points.
- Un cheval cité Champion Médaille de Bronze par un juge obtient 1 point.

La médaille d'Or sera attribuée au cheval ayant obtenu le plus grand nombre de vote pour le titre de Champion Médaille d'Or. En cas d'ex-aequo dans les votes pour le titre de Champion du Monde, la Médaille d'Or sera attribuée au cheval ayant obtenu le plus grand nombre de point lors du championnat.

Pour les autres chevaux :

La Médaille d'Argent sera attribuée au cheval ayant obtenu la plus haute note lors du championnat.

La Médaille de Bronze sera attribuée au cheval ayant obtenu la 2<sup>ème</sup> plus haute note lors du championnat.

En cas d'ex-aequo, c'est la méthode des Championnats qui sera appliquée. Les juges ne pourront échanger au sujet des chevaux.

2. Un quatrième cheval sera sélectionné, la médaille de bronze lui sera attribuée si l'un des trois chevaux médaillé se voit disqualifié. Si ce choix n'est pas apparent dans les documents de vote, les juges nommeront un cheval. Ce cheval ne sera pas annoncé. Dans le cas où, il y aurait deux chevaux médaillés ou plus disqualifiés, aucune autre substitution ne sera effectuée.

3. Si un cheval positionné premier dans sa classe est incapable de participer au Championnat, le cheval positionné en 2<sup>ème</sup> place sera placé premier, et sera jugé avec les autres chevaux positionnés premier. Si un cheval placé premier se voit expulsé de la piste par les juges, ou retiré par l'un des présentateurs, celui-ci sera considéré comme ayant participé au Championnat, le cheval placé deuxième ne sera donc pas jugé avec les autres chevaux placés premiers.

4. Tous les chevaux qualifiés dans leurs Championnats respectifs ont l'obligation de participer au Championnat. Seul un certificat provenant du vétérinaire du comité disciplinaire excusera une absence. Dans l'incapacité de produire un tel certificat, le cheval sera disqualifié du Championnat, cette absence entraînera la suppression des notes et de son classement dans sa classe, le cheval disqualifié sera également interdit de participation à d'autres compétitions, pour un an à compter de la date de disqualification. En cas de disqualification, les chevaux positionnés à la suite du cheval disqualifié seront repositionnés dans la classe supérieure, cependant, les chevaux placés troisième ou en dessous ne pourront pas participer au Championnat.

5. Tous les chevaux médaillés dans leurs championnats respectifs devront participer à la cérémonie de remise des prix. À moins que le Comité disciplinaire n'en décide autrement, auquel cas tout représentant du cheval peut accepter la médaille sans que le cheval ne soit présent, l'absence du cheval ou de tout représentant qui participera à la cérémonie de remise des prix disqualifiera le cheval du concours. Ses points dans la classe et le classement du championnat seront annulés.

# RULES FOR THE WORLD CHAMPIONSHIP

## RÈGLEMENT POUR LES CHAMPIONNATS DU MONDE

### Rules for ties in Championships

In the event of a tie in the championships, the higher place will be given to the horse with the highest total points in the qualifying classes. If there is still a tie, the rules for ties in qualifying places will be applied.

### Rules for Ties in Qualifying Places

In the event of a tie in the qualifying places of a class, the higher place will be given to the horse with the most points for type. If there is still a tie, the higher place will be given to the horse with the most points for movement.

All horses that are awarded a ranking in their respective class must take part in the Class prize giving ceremony. Unless the DC decides otherwise in which case any representative of the horse may accept the medal without the horse being present. Absence of the horse or any representative to appear in the prize giving ceremony will disqualify the horse from the show, with its record of score in the Class being deleted and it will be sanctioned according to Rules for Disciplinary Committees article 16.

In the event of a disqualification, all horses placed behind the disqualified horse will move up one place in the Class ranking.

### Five Topics system with half-point

Horses will be judged by 7 judges (rotation on a total of 9 judges).  
Marks from 1 to 20 for type, for head & neck, for body, for legs and for movement.

### Rules for Special Trophies

All horses that are awarded a special Trophy must take part in the prize giving ceremony. Unless the DC decides otherwise in which case any representative of the horse may accept the medal without the horse

## PLATINUM CHAMPIONSHIP RULES

A horse nominated by a judge for Platinum Medal will obtain 6 points.

Two Platinum Championships for Senior males and Senior females will be organized in Paris. The title of Platinum World Champion Male or Female can only be presented to a senior horse having previously won a title of Gold World Senior Champion during one of the past editions of the Paris World Championship. These horses will do not compete in the qualifying classes, but only in the Platinum Championship.

The Platinum Championship will take place separately only if minimum two horses will be logged in it.

The comparative system of judging will be used in both Platinum Championships. Each judge will nominate the Platinum World Champion of his/her choice and the most quoted horse will be the winner, the next will be Vice-Platinum Champion. Other participants of this championship to retain their titles of World Gold Champion intact and will participate in the Platinum award ceremony.

In case there will be logged only one horse in the Platinum Championship, this horse will participate directly in the World Senior Championship and can be chosen as Platinum Champion at the moment of obtaining the highest score of the championship. However, if the horse does not receive the highest score of the championship will be his former title of World Gold Senior Champion maintained and cannot be re-classified as Gold, Silver or Bronze.

The horse that wins the title of Platinum World Champion will not be allowed to participate again in the Paris World Championship.

### Règlements en cas d'ex aequo aux championnats

En cas d'ex aequo aux championnats, la plus haute place sera attribuée au cheval qui aura obtenu le plus haut score dans sa classe qualificative. S'il subsiste encore des résultats ex aequo, la règle pour les ex aequo dans les classes qualificatives sera appliquée.

### Règlement en cas d'ex aequo pour les classes qualificatives

En cas d'ex aequo dans les places qualificatives d'une épreuve, la plus haute place sera attribuée au cheval qui aura totalisé le plus grand nombre de points en type. S'il subsiste encore des résultats ex aequo, la plus haute place sera attribuée au cheval qui aura totalisé le plus grand nombre de points en mouvement.

Tous les chevaux classés dans leur classe qualificative respective et éligibles à la remise de prix doivent prendre part à la cérémonie de remise des prix, sauf si un membre de la Commission disciplinaire en décide autrement, auquel cas tout représentant du cheval peut accepter la médaille sans que le cheval soit présent. L'absence du cheval ou de tout représentant à se présenter à la cérémonie de remise des prix entraînera la disqualification du cheval du Show, son score dans la classe étant supprimé, il sera sanctionné selon les règles du comité de discipline, article 16.

En cas de disqualification, tous les chevaux placés derrière le cheval disqualifié gagneront une place au classement.

### Système avec cinq critères de jugement et le demi-point

Les chevaux seront jugés par 7 juges (rotation sur un total de 9 juges).  
Notes de 1 à 20 pour le type, pour la tête et l'encolure, pour le corps, pour les jambes et pour le mouvement.

### Règlement pour les trophées spéciaux

Tous les chevaux récompensés par un Trophée spécial doivent participer à la cérémonie de remise des prix sauf si un membre de la Commission disciplinaire en décide autrement, auquel cas tout représentant du cheval peut accepter la médaille sans le cheval.

## RÈGLEMENT CHAMPIONNAT DE PLATINE

Un cheval cité Médaille de Platine par un juge obtient 6 points.

Deux Championnats du Monde de Platine seront organisés à Paris, l'un pour les Senior mâles, l'autre pour les Senior femelles. Le titre de Champion du Monde de Platine, Mâle ou Femelle, est destiné uniquement aux chevaux Senior, ayant précédemment gagné un titre de Champion du Monde médaille d'Or Senior lors d'une des éditions antérieures du Championnat du Monde du Cheval Arabe de Paris. Ces chevaux ne participeront pas dans les classes qualificatives mais seulement dans leurs Championnats respectifs.

Le Championnat du Monde de Platine aura lieu séparément des autres championnats, à la condition que deux chevaux minimum soient qualifiés pour s'y présenter. Le système de jugement comparatif sera utilisé pour les deux Championnats de Platine. Chaque juge désignera le Champion du Monde de Platine de son choix et le plus cité sera le vainqueur, le suivant sera Vice-Champion du Monde Platine. Les autres participants engagés conserveront leur titre de Champion du Monde intact et participeront à la remise des prix.

Dans le cas où il n'y aurait qu'un seul Champion du Monde Médaille d'Or Senior engagé, il participera directement au Championnat Senior et pourra être choisi Médaille de Platine à condition qu'il obtienne le plus haut score. Dans le cas contraire, il conservera son titre de Champion du Monde antérieur et ne pourra pas être classé Or, Argent ou Bronze.

Un cheval engagé ayant gagné le titre suprême de Champion du Monde de Platine ne sera pas autorisé à participer de nouveau au Championnat du Monde du Cheval Arabe de Paris.

**Thank you all for respecting the following regulation throughout the three days of the World Championship :**

**No announcement indicating the identity, breeding or past performance of exhibits,  
or the identity of their owners will be made during judging.**

*Rules for Conduct of Show, article 6. a*

*Failure to comply with this rule could result in the elimination of the horse being the subject  
of the announcement prohibited by the regulation.*